
 

  
 
 

Referat Studienævn for Audiologopædi  
 
 
Dato og tidspunkt: 11. januar 2021, kl. 13:15 – 16:15 
Lokale: Zoom-møde 
Til stede: Rineke Brouwer (RB), Jesper Schmidt (JS), Laila Kjærbæk (LK), Laura Nyholm Ja-

kobsen (LNJ), Maja Louise Runa Jensen (MLRJ), Mette Wiese Nygaard (MWN  
 Ankom under pkt. 0.3 og deltog ikke under punkt 4), Sarah Færch Hansen (SFH), 

Signe Bojsen Jepsen (SBJ), Thomas O. Madsen (TOM), Heidi Christensen (HC) 
Afbud fra:  
Referat sendt til  
orientering til: Sharon Millar, Jesper Tinggard Svenden 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 
Konstituerende møde 

0.1   Godkendelse af dagsorden 11. januar 2021 
0.2   Valg af næstformand for Studienævn for Audiologopædi  
0.3   Godkendelse af forretningsorden for Studienævn for Audiologopædi  
0.4   Godkendelse af delegation til Studieleder/Studienævnssekretær 
 

Punkter til drøftelse  
1. Godkendelse af dagsorden 11. januar 2021  
2. Godkendelse af referat af 7. december 2020 – godkendt via skriftlig høring 
3. Meddelelser 

a) Studienævnsformanden 
b) De studerende 
c) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger – SAGA 
5. Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling  
6. Sager til behandling undervisning 

a) Godkendelse af tekstdele til Studieordning for BA i Audiologopædi 
b) Godkendelse af tekstdele til Studieordning for KA i Audiologopædi 

7. Sager til behandling studieordninger  
a) Integration: Introduktionsforløb om FN’s verdensmål  

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 
a) Orientering om uddannelsesregnskab 2019 
b) Nøgletal for VIP/DVIP E2019/F2020 
c) Rekruttering 
d) Studiestart 
e) Aftagerpanel 
f) Studieadministration 
g) Undervisningsevaluering E20 
h) Studiemiljø 

9. Andre sager til behandling  
a) Høring vedr. karriereprofilfag 
b) Verdensmålsforløb integreret i videnskabsteori 
c) Eftersyn af fakultetets uddannelsesøkonomi 
d) Høring om forsknings- og ytringsfrihed 
e) Dato for næste års (2021) dimission 
f) Lynhøring: Kodeks for onlineundervisning 
g) Ansøgning om mider ifm. Åbent Hus 

10. Eventuelt 
 
 
 

Humanistisk Fakultet 
Fakultetssekretariatet 

 

 
 
 
 
Dato: 13. januar 2021 
 
Sagsnr.: 21/502 

 
 

http://www.saga.sdu.dk/
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Konstituerende møde:  
Ad pkt. 0.1 
Dagsorden blev godkendt.  
 
Ad pkt. 0.2 
Studienævnet indstiller Sarah Færch Hansen som næstformand.  
 
Ad pkt. 0.3 
Forretningsordenen blev godkendt med følgende ændringer:  
• Under § 1 tilføjes: ”Det skal af dagsordenen fremgå, hvilke punkter, der er lukkede og 

derfor behandles uden tilhørere.” (Enstemmigt) 
• § 1, stk. 4 slettes. (Enstemmigt) 
• Under § 3 slettes ”formanden”. (Enstemmigt) 
• Under § 9 slettes: ”Hvis formanden anser udfaldet af en afstemning for givet på forhånd, 

kan han nøjes med at angive den opfattelse, han/hun har af sagens udfald, Hvis intet 
medlem herefter forlanger afstemning, kan formanden erklære sagen for afgjort i over-
ensstemmelse med den opfattelse, han/hun har angivet. (6 for, 2 blanke) 

 
Ad pkt. 0.4 
Delegationsskrivelse blev godkendt uden bemærkninger.  
 
 
Ordinært møde 
Ad pkt. 1 
Det blev vedtaget, at tilføje 2 punkter til dagsordenen: 9f) Lynhøring: Kodeks for onlineun-
dervisning samt 9g) ansøgning om midler til Åbent Hus arrangement. Det blev oplyst, at 
punkt 6a) og 6b) lå under Undervisning i stedet for Studieordninger. Dagsordenen blev her-
efter godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 7. december 2020 godkendt via skriftlig høring.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Orienterede om svar fra fakultetet på henvendelse vedr. ændringer af Gene-

relle kompetencemål i studieordningerne. RB er i fortsat dialog med fakultetet. 
LK oplyste, at hun tidligere har gjort opmærksom på, at studienævnet ikke øn-
sker de af fakultetet gennemførte ændringer. TOM oplyste, at det ikke er fag-
specifikke kompetencemål at kunne læse og forstå tekster på engelsk og skan-
dinaviske sprog.  

- Orienterede om, at fakultetet har rettet henvendelse til studienævnet om stu-
dienævnets ønske om metodefrihed ifm. Undervisningsevalueringer. Dette be-
handles på møde i februar.  

- Informerede om indkaldelse til Talentudmærkelser. Deadline for indsendelse er 
28. januar 2021. 

- Orienterede om studieadministrationens tilrettelæggelse af eksaminer i januar. 
Efter en del aftaleaktivitet endte vi med en enkelt fysisk eksamen (mundtligt), 



 

 Side 3 af 4 

herudover har der været en fysisk eksamen tilrettelagt af det sundhedsviden-
skabelige fakultet. Alle andre eksaminer bliver afviklet online eller er (lagt om 
til) hjemmeopgaver.  

- Informerede om, at studiet her i januar arbejder med platformsomlægning 
både til studienævnsarbejdet (FirstAgenda) og undervisning (Itslearning).  

- Orienterede om, at det i foråret må påregnes, at undervisning bliver delvis eller 
hel online i foråret. Der vil kunne blive ændret alt efter restriktionerne. TOM 
spurgte om det vil være muligt for undervisere at være tilstede på campus i un-
dervisningssituation for at kunne benytte udstyr, fx WallE. RB undersøger.  

- Informerede om, at der arbejdes med godkendelse af speciale- og BA-kontrak-
ter.  

b) De studerende havde ingen kommentarer. 
c) Sekretariatet:  

- Orienterede om, at arbejdet med ændringer som følge af Corona-restriktioner 
fylder meget.  

- Oplyste at undervisning i F21 planlægges ud fra at det bliver muligt med fysisk 
tilstedeværelse i den udstrækning det er forsvarligt og hvis Corona-restriktio-
nerne tillader dette.  

- Oplyste, at der var vedlagt opgørelse over indkøb fra december til materialer 
for annuums midler.  

Ad pkt. 4 
Der blev behandlet tre ansøgninger, hvoraf en var formandsbehandlet. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling 
 
 
Ad pkt. 6 

a) Punktet er udsat til næste møde (08.02.2021)  
b) Punktet er udsat til næste møde (08.02.2021)  

 
Ad pkt. 7  

a) RB indledte med en kort introduktion til punktet om at Rektoratet først havde be-
sluttet, at der skulle integreres et 1-ECTS Introduktionsforløb om FN’s Verdensmål i 
et fag på 1. eller 2. semester på alle uddannelser, men at det er ændret så det nu er 
valgfrit for uddannelserne. RB havde indledningsvis forhørt sig hos fagansvarlig for 
faget Introduktion til Audiologopædi om forløbet kunne blive integreret i faget. Set 
i lyset af at det nu er valgfrit og kurset allerede er tæt pakket med fagfaglige emner, 
afviste fagansvarlig det men tilbød samtidig at introducere de studerende til SDU’s 
arbejde med FN’s Verdensmål og løse en af opgaverne fra blokken ”Ulighed i sund-
hed” i undervisningen. Studienævnet vedtog at bede faggruppen fremsende en ind-
stilling. RB undersøger om kurset kan tilbydes de studerende som et frivilligt ikke-
givende ECTS-kursus med oplysning om at det ikke kommer til at fremgå af eksa-
mensbeviset.    

 
Ad pkt. 8 

a) Selvom uddannelsesregnskabet for Audiologopædi ser pænt ud, havde studienæv-
net bemærkninger til regnskabet. Efter en kort drøftelse blev der nedsat en ar-
bejdsgruppe bestående af LK, TOM og LNJ, der udarbejder udkast til næste møde 
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om en henvendelse til fakultetet. Studienævnet ønsker at forholde sig til holdstør-
relser, forholdet mellem taksametersats og forbrugte midler på uddannelsen. 

b) De røde nøgletal for Audiologopædi er et udtryk for at der højst sandsynligt er for 
få fastansatte undervisere på uddannelsen i forhold til D-VIP. Der er allerede stor 
opmærksomhed på dette fra fakultetets side og er lidt i kontrast til instituttets ud-
melding om at der ikke sker nyansættelser af faste undervisere på området.  

c) Uddannelsen har et godt samarbejde med aftagerpanelet om end sidste års møde 
er udsat som følge af Corona-situationen. Det forventes at blive afholdt i løbet af 
foråret. Listen udarbejdes i 2022. Aftagerpanelet består af repræsentanter fra prak-
sisfeltet. Derudover deltager uddannelsen i forskellige arrangementer som Studie-
praktik, Åbent Hus og Studerende for en dag. Der er mange besøg og interesserede. 
Derudover har uddannelsen hjemmeside, facebooksider og -grupper. Studienævnet 
finder på denne baggrund ikke anledning til at foretage ændringer. 

d) Punktet om Studiestart er udsat til næste møde (08.02.2021). 
e) Punktet om Aftagerpanel er udsat til næste møde (08.02.2021). 
f) Punktet om Studieadministration er udsat til næste møde (08.02.2021). 
g) Punktet om Undervisningsevalueringer er udsat til næste møde (08.02.2021). 
h) Punktet om Studiemiljø er udsat til næste møde (08.02.2021). 

 
Ad pkt. 9  

a) Punktet om Høring vedr. karriereprofilfag er udsat til næste møde (08.02.2021). 
b) Punktet om Verdensmålsforløb integreret i Videnskabsteori er udsat til næste 

møde (08.02.2021). 
c) Punktet om Eftersyn af fakultetets uddannelsesøkonomi er udsat til næste møde 

(08.02.2021). 
d) Punktet om Høring om forsknings- og ytringsfrihed er udsat til næste møde 

(08.02.2021). 
e) Punktet om Dato for næste års (2021) dimission er udsat til næste møde 

(08.02.2021). 
f) Studienævnet drøftede indholdet om der er udarbejdet høringssvar, med følgende 

forslag til ændringer:  
Kommunikér med og giv feedback til din underviser 
Din underviser er fysisk længere væk, end han/hun plejer at være, og det kan være frustrerende 
din underviser. Stil gerne spørgsmål og kom med feedback i selve undervisningssituationen – det 
er ekstra vigtigt, når du ikke møder din underviser ansigt til ansigt. Er der noget i den digitale un-
dervisning der fungerede mindre godt, kan det være en god ide at give din underviser feedback 
på en god og konstruktiv måde. Brug de kommunikationsveje, som din underviser stiller til rådig-
hed. Hvis der er behov for tilbagemelding på selve tilrettelæggelsen af undervisningen anbefales 
det, at der på holdene udpeges holdrepræsentanter, der efter aftale med holdet fremsender en 
opsamling af idéer til underviseren. 
 
Studerende og undervisere skal være klar til undervisningen ved timens start  
Det vil sige:  

• Man er ude af sengen og påklædt, har undervisningsmaterialer klar, er ”tanket op” på 
mad og kaffe/the inden undervisningens begyndelse 

• Hvis det er muligt, skal man sidde ved et bord – det giver den bedste arbejdsstilling 
• Studerende og underviser skal være logget på ved undervisningsstart og som udgangs-

punkt med tændt webkamera. Der kan dog være situationer, hvor det er mere hensigts-
mæssigt at slukke for kamera – dette aftales mellem underviser og studerende.   

 

Dorte Cohrt Nebel
Vi foreslår ændringerne, for teksten her kan opfattes som en opfordring til studerende at henvende sig med opfordringer (’feedback’) om hvordan selve undervisningen bliver tilrettelagt. Vi går ud fra at man her med ’feedback’ mener direkte reaktioner på det, der formidles i selve undervisningen – det er ikke helt klart fra teksten. Nogle undervisere oplever at få mange henvendelser med ønsker om tilrettelæggelse af undervisningen (hvor de forskellige studerende har forskellige ønsker). Herudover tror vi at det skal gøres klart for studerende at det er nødvendigt for en underviser at se nik, smil, forundring, kedsomhed, koncentration osv. på de studerendes ansigter for at få kommunikationen til at glide. Det er studerende ikke nødvendigvis klar over. 
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g) Studienævnet bevilgede de ansøgte midler (2.251,25 kr) til aflønning af to stude-
rende, der hjælper ved Åbent Hus-arrangementet.  

 
 
 
Ad pkt. 10 
- 
 
Næste møde afholdes mandag, den 8. februar 2021, kl. 13:15 – 16:15 som et on-line-
møde.  
 
 
  
 
 
Rineke Brouwer  
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


